
 
 

15. oktober 2013 

 
 
I henhold til § 37 stk. 1 i inatsisartut´s forretningsorden fremlægger jeg hermed følgende spørgsmål 
til Naalakkersuisut: 
 

1. Hvornår regner man med at fiskernes viden kommer i anvendelse på lige fod med 
havbiologernes viden? 
  

2. Er det Naalakkersuisut´s hensigt at formindske antallet af jollefiskere? 
 

3. Er Naalakkersuisut vidende om fiskeri af hellefisk med trawl, hvor man også kommer 
indenfor basislinien, nord for Aasiaat ved Killiit? 

(Nikolaj Jeremiassen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
Under valgkampen til Inatsisartut var en af de klare emner fra Siumut, at vi ville arbejde for at 
styrke ligestillingen ved også at bruge fiskernes viden til brug ved anbefalinger. Hvornår man mon 
begynder på dét, da dette i dag ser ud til at være fuldstændig umuligt.  
 
Man har formindsket antallet af jollefiskerne. Det ville være værd at vide om man vil fortsætte på 
denne måde. 
 
Pålidelige kilder lader mig vide, at der bliver fanget 1500 tons hellefisk om ugen i dybhavsområdet 
68°17 N - 68°35 N og 53°55 W - 54°10 W, og da dette område er uden tvivl grundlæggnde 
udgangspunkt for alle hellefiske-steder i Diskobugten, er det ønskeligt at få at vide, om fiskeriet i 
området ses som naturligt. 
 
Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


